
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 208 af 26. januar 2018 (alm. del). Spørgsmålet er 

stillet efter ønske fra Hans Kristian Skibby (DF). 
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Spørgsmål 208 

Vil ministeren redegøre for, hvorvidt regeringen gør sig tanker om at sikre, at råstofafgif-

ten på sand, sten og grus fremadrettet helt eller delvist bør tildeles de kommuner, som 

lægger areal til udvindingen og dermed også har de infrastrukturelle udgifter, der opstår 

på grund af den intensive udvinding, eksempelvis investeringer i vejforlægninger, trafik- 

og støjsikring, omfartsveje og andre relaterede udgifter? 

 
Svar 

Regeringen har ikke på nuværende tidspunkt nogle overvejelser om at tilbageføre prove-

nuet fra råstofafgiften til de kommuner, hvor råstofferne udvindes.  

 

Om end det umiddelbart kan virke urimeligt, at den enkelte kommune afholder en række 

omkostninger forbundet med en afgiftspålagt aktivitet, bemærkes det, at naturressourcer, 

herunder råstoffer er et fælles gode, hvorfor staten regulerer udvindelse heraf og opkræv-

ning af afgift. Endvidere må det forventes, at kommunerne opnår en række fordele i form 

af arbejdspladser og indtjening i relation hertil. 

 

En tilbageførelse vil som udgangspunkt endvidere indebære et mindreprovenu til stats-

kassen, hvorfor spørgsmålet bør indgå i de almindelige statsfinansielle prioriteringer.  

 

Jeg kan i øvrigt henvise til min besvarelse af spørgsmål nr. S 1293 af 8. august 2016. 


